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Българско Акционерно винарско д-во „ГРОЗДЪ"— Варна. 

ПО К А Н А. 
Управителния съветъ на Българското Акционерно винарско дружество 

„ГрЬздъ" съгласно чл. 16 отъ дружествения уставъ и чл. 184 отъ Търговския за
конъ, поканва Господа АкционеригЬ на дружеството на редовно годишно събрвние 
на 4 Май т. г. въ 9 часа преди обедъ, въ помещението на дружеството, при следния 

дневенъ редъ: 
1) Изслушване докладите на Управителния и Проверителенъ съвети по 

положението на дружеството; ' -
2) Приемане баланса и сметка загуби и печалби; одобряване изразходва

ните презъ отчетната година свръхъ бюджета 3280"25 лева и освобождаване отъ 
отговорность Управителния съветъ за действията му за презъ 1918/919 година, и 

3) Гласуване кредитъ за разходенъ бюджетъ на дружеството за презъ 
1919/920 операционни години. 

Ако не се депозиратъ изискваното количество акции,и съ това събрание
то не се състой, то ще се отложи за сл-Ьдующата неделя — 11 май, безъ втора 
покана и ще се състои безъ да се гледа колко акционери присжтствуватъ.-

Депозиренето на акциите ще става въ кантората на дружеството и въ 
Българската Народна и Землед-Ьлческа банки, два дена преди събранието. Сви
детелствата за депозиранигв въ банките акции требва въ сжщия срокъ да бж-
датъ представени въ кантората на дружеството. 

гр. Варна, 3 Априлъ 1919 год. Отъ Управител. съветъ. 

Б А Л А Н С Ъ 
на Българското Акционерно винарско дружество „Гроздъ" за пр%зъ 1918/919 операционни 

години, силюченъ на 31 мартъ 1919 година. 
Активъ Пасивъ 

Каса 
Стока 
Недвижимъ имотъ ' ' . • ' 
Движимъ имотъ , 
Длъжници 

Неуредени акции 
Депозити 
Ценни книжи ', '; .' '. • 

8712 
50997 
71300 
18985 
47479 

1100000 
170931 

4264 
22000 

Q62360 

1 
• 

1 
1 

о 
1 

1
8

1
-

1
8

8 
1 

Капиталъ 
Запасецъ фондъ 
Кредитори 
Гаранции 
Дивид. за 1914 г. непоисканъ 

» ? 1915 „ „ 
. . 1916 „ 

1917 
, , 1918 по 20 лв. на 

акция за 2451 акции 
Тантиеми по чл. 53 отъ устава 
Фондове за разни цели 

250000 
125000 
104803 
21950 

1235 
2830 
3050 
7170 

49020 
20441 

171528 

70 

75 
50 

: [757028 95 757028 95 

ЗАГУБИ и ПЕЧАЛБИ 
За операционната 1918/919 години на Българското Акционерно винарсно д-ство „Гроздъ" 

сключена на 31 мартъ 1919 год» 
Да дава ^ Да зема 

1. Бюджетни разносни: 
Заплати, данъкъ сгради, патен. 

рсветл. отопл., канцел.• и др. 
II. Разни: 

Амортнз. на недвиж. имоти 5% 
„ „ движим, имоти 10% 

Отписани безнадежд. длъжници 
Тинтиеми съг. чл. 53 отъ устава, 
Резервирана сума за данъкъ 

занятие за 1918 год. 
Резервирана сума за данъкъ 

отъ печалбите (воененъ) 
Дивидендъ за 1918 г. по 20 л. 

на- акция, за 2451 акции 

33280 

3750 
3657 
3240 

20441 

26000 

51135 

49020 

25 

05 
75 

85 

Печалба отъ стоки 190524 90 

1 , ... 190524 90 190524 90 
ш = = = = • 1—1 

Варна, 8 априлъ 1919 г. 20 ст. година I Брой 100* 

во 

окладъ 
Отъ проверителния съветъ на Българското акционерно винарско дружест-

Гроздъ" до г. г, акционерите на сжщото дружество. 
Господа акционери, 

Съгласно чл. 202 отъ търговския законъ и чл. 34 отъ устава на дружест
вото като Ви явяваме че всички операции въ дружеството за операционата 
1918/1919 година сж извършени споредъ дружествения уставъ и решенията на 
Управителния съветъ и записани редовно въ дружсетвените книги отъ които сж 
извлечени баланса и сметката „загуба и печалба", молимъ одобрението имъ и 
освобождаването отъ отговорность Управителния съветъ за действията му за 
преъ сжщата операционна година. 

гр. Варна, 3 Априлъ 1919 год. • 
Пров-Ьрителенъ съветъ: ('подписали) П. Т. Баевъ, И. Ковачевъ и А. Т. Поповъ. 

Кр. Мирски. • v..- - . i- " 

По новия законъ за наемнтЪ. 
Въ в. Утро отъ 20 м. м.. прочетохме: 

КожодеригЬна работа. Вчера се я в и л и 
предъ първия министръ софийските до-
мопритежатели наемодавци, да искатъ 
увеличение наемите. Питаме се по по 
водъ на това, кожодери бива ли да се на-
ричатъ всички наемодавци? Не бива! За
що? Доводите ни сж много прости и не 
уборими. Примеръ: Единъ господинъ отъ 
средна ръка въ Варна далъ на единъ 
кръчмарь една своя - кжща подъ месе-
ченъ наемъ 35 лв. предй^неколко годи
ни, когато виното се продаваше тукъ по 
единъ левъ "килограма. Днесъ наемателя 
кръчмарь плаща месечно наемна цена 
40 лева (5 лв. повече по милость) защо
то закона ни отъ 12 априлъ 1917 дава 
право на наемателя да плаща още все 
само по 35 лева, ако и да беше длъженъ, 
по законите ни, да плаща за наемъ 35 
килограма вино, ако договора не беше 
да се плащатъ 35 лева пари. 

Тая е причината, гдето се налага по
правяне по-скоро вишеозначения ни зако
нъ отъ 12 априлъ 1917. За тая цель е 
внесенъ въ Камарата законопроекта, имен
но да се измени и допълни закона! Тоя 
законопроектъ тия дни щ-Ьлъ да се раз
исква, за да стане законъ. Що предвиж
да законопроекта ? Едни изменения, кои
то, далечъ не удовлетворяватъ справед-
ливостьта. А законъ, който не е отъ та-
къво естество, не може да се счита до-
бъръ, защото онеправданията винаги сж. 
осъдителни. Законопроекта предвижда 
следното изменение: > 

Уговорените преди 10-и септ. 1915 на
емни цени могатъ да се увеличатъ най-
много, както следва: Годишния наеми до 
800 лева съ 15%, отъ 801 до 1200 съ 20%, 
отъ 1201 д о 2400 съ 22%, отъ 2401 
до 3600 съ 23%, отъ 3601, до 6000 
лева съ 24% и отъ 6000 лв. нагоре 
съ 30%. Това предложение наумява по
добно, което бе направилъ единъ депу-
татъ въ IV-то О. Народно Събрание по 
1-я ни законопроектъ за пенсии. Който 
получава годишенъ доходъ 3001 и повече 
да не получава пенсия! Това не попречи 
на предложителя да стгче после .— ми-
нистра. •• •' - . •... . 

Вместо горньото предложение подпи
сания предлага: Всички дЪговори за на
емъ на имоти се считатъ законни, които 
не противоречатъ на закона за задлъже-
нията и договорите. Изключение се пра
ви.» временно, до когато има у насъ огра
ничението за размера на лихвите, и то 
само за къщи и за други постройки, кои-

ко се даватъ подъ наемъ на лица, обло 
жени съ годишенъ данъкъ за занятие ст 
не повече отъ сто лева, като не се сме 
татъ и връхнините. На такива лица ни 
кой да не може до общата демобилиза 
ция да увеличи наемната цена съ повеч< 
тгъ двойно, отколкото е била тая цеш 

реди 10 септември 1915 г. 
Може ли да се счита кожодеръ един! 

ьаемодавецъ, ако иска наемна цена самс 
два пж.ти по-голема отъ оная преди 1С 
септ. 1915, когато днесъ всички предме-
ти заскжпнаха почти 10 (десеть) пжти 
по-вече? 4 

Днесъ много наематели просто се га-
врятъ съ наемодавците си. 

Драстиченъ примеръ е 'орЬнаведения. 
Когато вишепоменатия кръчмарь наема-
тель въ Варна пръдава др*».-гь виното си по 
12 лв. кгр., кожодеръ ли би би^ъ наемо-
давеца да му иска и&емъ двойно, т. е. 
вместо 35 лв. 70 ? 

Може да се измени закона и чрезъ 
нареждане, щото никой наемодавецъ на 
покрити недвижими имоти да нема право 
да изисква наемна цена по-голема отъ 
18% отъ данъчната цена на имота. Ако 
и да не се допуща по законите ни, взе
мане по-голема годишна лихва отъ 12%, 
следва да се допуща годишна наемна 
цена до 18%, защото всеки имотъ — д у 
мата е за постройки — овехтява съ вре
мето и требва редовно да се поправя, 
вънъ отъ това, че данъците за имота сж 
доста големи и ще станатъ още по-го
леми. Най-сетне, ако би се узаконило да 
може да се качи наемната цена на имо
ти, на които годишния наемъ е д о 800 
лева, само съ 15%, това ни най-малко не 
би задоволило повечето отъ наемодавците. 

п ЙК И И ново се продава споразуме-
ПпП ние кантора Ш. Натанъ ад-
•* | я Ч_ вокатъ Булевзрдъ Мария 

1—3. Луиза. 

П Н А Ш М Я Й тл кжща ул. Чирпан-
НППДЦВЦ СЙ с к а № 35 натсю. 

кч*г^*лштш мш ше п р и съседи 
г-нъ Живковъ и Николиевъ. За споразу
мение съ Хюсепъ Ованезовъ (бакарджия) 
ул. VI линия № 11, IV уч. 3—3 

добъръ се търси за офи
церското събрание при Готвпчъ 

I I I I У Ц 1 U много добра заплата. Спо 
разумение» лично въ 2-я етажъ на Во-
ения Клубъ. 2—2 

БЯВЛЕНИЕ. Продава се пияно ул. 
6 Сеп-^мгри № 33; 
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ЕИНЕТО 
ЦАРИГРАДЪ, 6 апр. Радио. Слухове

те относно една Британска опозиция на 
гаранциите протизъ едно германско на
падение напълно се отхвърлятъ въ едно 
важно изложение на Лойдъ Д ж о р д ж ъ 
до „Пети Паризиенъ", въ което той по 
сочва какво никакво несъгласие не с ъ 
ществува въ конференцията по този въ-
просъ. 

Това требва да б ъ д е ясно на съюза 
на Велико Британия и Франция. 

Англичаните фазбиратъ, че Франция 
трЪбва да притежава- пълна сигурность 
за въ бъдаще . Англия е готова да по
несе жертвата пакъ може би сл-Ьдъ 50 
години, ако Германия би се опитала пакъ 
да хвърли върху Франция проклятието 
на войната. 

— Английсюштъ министъръ на труда 
Съръ Пърси Хоори днесъ съобщи, какво 
ще б ъ д е възможно за Лойдъ Д ж о р ж ъ 
да се зазьрне сл-Ьдъ H-БКОЛКО дни. 

— Пр-Бдседательтъ Уилсонъ е наиравилъ 

представляватъ въ конференцията. Сле
дователно, тв ър де е мжчна работа да 
съгласявашъ всички тези различни пре
тенции, които се представляватъ и които 
т в ъ р д е грижливо ще се разглеждатъ. 
Никакво време не е изгубено, Усилието 
на делегатите на Великите сили е било 
посветено за установяване на единъ 
миръ, на б ъ р з ъ миръ, да се премахне 
чувството на безпокойствие по целия 
светъ и- да може индустрията да върши 
нормалната си работа. 

нужднпте нареждания за да замине на 
връхъ Великдеяь. 

— Бавенъ, но сигуренъ прогресъ се по 
стига относно пр-влиминарния миренъ 
договоръ. , 

— Съединената индустриялна конфе 
ренция днесъ има едно заседание, за да 
приеме доклада ни съединената времен

н а комисия. 
v Прочете се едно писмо отъ Лойдъ 

Джорджъ, въ което се изказва надежда 
за постигането на индустрияленъ миръ 
ч р е з ъ кооперация, и се обещава какво 

: препоръчаната отъ конференцията про 
грама ще намери немедленъ и симпати-
ченъ приемъ отъ страна на правителство 
то. . 

За конференцията на мира. Въ английски 
парламентъ, следъ . прочитаемето на трон 
ното аюво, както четемъ въ английски
т е вестници „The Times", „The Morninq 
Post." и др . станали с ж дебати по отго
вора, следъ които станалъ първия ми 
нистръ, , Lloyd Qeorge", всредъ -дълги и 
възторженни . ржкоплескания на парла
мента, да отговори на некои отъ орато
рите и между всичко друго говорилъ за 
конференцията на мира, която заседава 
сега .вь Парижъ, както следва: Много 
мжчни въпроси има и много деликатни, 
които требва да се разискватъ. Д о сега 
ний сме направили успехъ въ съгласява 
не на ТЕЗИ въпроси, които не би треб
вало да се разискватъ по-отделно въ 
парламентите на държавите , които се 
представляватъ въ тази конференция, 
тъй като тези 'въпроси би се решавали 
по-добре отъ представителите на тези 
държави. Има тази разлика между тази 
конференция и всека друга, която света 
нЪкога е виждалъ.- Вий имахте . Д р а н к 
фортската конференция въ 1871, вий и-
махте Берлинската конференция в ъ 1878, 
вий имахте Портсмутската конференция 
въ 1904, вий имахте конференцията за 
балканите. Всички тези конференции и-
маха да решаватъ ограниченни въпроси 
и между две страни. Въ тази конферен
ция се решаватъ въпроси, които засЪ-

гатъ всичките .страна въ света, ииа по
-вече отъ -урадесеть народи, конто се j книги и наднични листове 

ХРОН 
Относно Италианските стоки отъ парахо

да „Константинополъ" се паучаваме след
ното : срещу гьона и кибрита, които сж 
разтоварени вече, Дирекцията е наредила 
да се дадатъ тютюнъ, сирлява вълна и 
пашкули, и то до" 15 т. вълната требва да 
бжде амбалирана, претеглена и натова-
въ парахода, защото на 16 държавата ще 
плати 30,000 француски франка или 120,000 
български лева „денгуба." А Дирекцията 
и д о днесъ не се е заинтересувала дали 
има тукъ около 1200 харари нуждни за 
за амбалирането на 100,000 килогр. въл
на и за да м о ж е - в ъ 1 кубиченъ метъръ 
да се турне повече. вълна (понеже на 
кубиченъ метъръ се плаща 800 лв. навло), 
разпоредила ли се е да достави преси за 
пресуването и . . . Изглежда, че ще йма 
много невинни хорица да си пострадатъ : 

а най вече тия, които сж. подписали за 
денгубата на парахода. . 

Пояснение по слънчогледовото иасло. Цан 
ковъ и Житаровъ действително сж ку 
пили слънчогледовото масло въ Русия 
безъ да бждатъ упълномощени отъ Ди 
рекцията, но то е станало по следните 
съображения. Понеже цената на маслото 
е била тв ър де висока те сж предпола 
гали, че дирекцията не ще го вземе и 
затова въ сдружение съ шурея на Пана 
йотъ Ранковъ и капитана на парахода 
взематъ на свой рискъ маслото. Обаче, 
дирекцията независимо отъ високата цена, 
взема маслото и сметката на горе поме
натите лица излиза к р и в а . . . А най-вече 
тая на шурея на П. Ранковъ, който е далъ 
пари само защото е разчиталъ, че ще 
вземе масло въ България. 

1арненската Окржжна Инспекция по труда 
съобщава за поагЬденъ пжть -на всички 
работодатели въ Варненски окржгъ, било 
те: търговци, банкери, комисионери, ин
дустриалци, предприемачи, строители, 
занаятчии и др., които иматъ служащи 
и работници- (освенъ домашните слуги и 
слугини), които работятъ въ заведенията 
имъ, че съгласно чл. 2 отъ „закона за 
хигиената и безопасностьта на труда", сж 
длъжни веднага да подадатъ съответни 
декларации въ инспекцията. Който не на
прави това при ревизия ще му се /съставя 
акгь за глобяване съгласно закона. 

Сжщо така работодателите сж длъжни 
да се справятъ съ „закона за работниш-
ките застраховки", като на подлежащите 
имъ за осигуряване служащи и работни
ци взематъ отъ« инспекцията нужднигв 
осигурителни работнишки книжки, както 
и да си набавятъ необходимите партидни 

ДЪлото по убийството на Черковски е на
срочено. Подробности ще съобщимъ. 

Насрочено е за разглеждане къмъ 15-й 
делото на бившия н-къ на резерв, мага-
зинъ подполк. Николовъ. 

Заловени прьстжпници. Благодарение съ
действието на Янчо Ивановъ — делово-
дитель на хлебарското сдружение — и 
администрацията е билъ заловенъ Д и м и : 

търъ Кършевъ, заедно съ двама армен
ци, въ продаване хлебни купони изъ 
градътъ ни на разни граждани, които 
властьта преследва да залови. Отъ след
ствието,, което направилъ енергичния и 
ревностенъ полицейски приставъ Васи-
левъ се установява, какво Д . Кършевъ 
е продалъ хлебни купони на въпросните 
двама арменци за 1300 лв. за което пре
стъпление и тримата виновници сж пре
дадени на военния прокуроръ. 

ВоеннитБ полицаи защо не проследятъ 
какви пакети и торбички се изнасятъ 
отъ резервенкя, магазинъ? За к ж д е сж 
преназначени те и какво е съдържание
то имъ? Д о кога ще се прахосва и на
сища алчностьта? 

Въ интереса на службата ла е да се из* 
ползватъ за слугуване въ к а д и за част
на работа разсилните? Уволнениятъ фи-
нансовъ инспекторъ Левтеровъ има ли 
общо съ фин. у-ние и расилния, който 
му слугува, нема ли друга работа? 

Въ ул. „В Левски" срещу „Хайрие" джа-
миси има изоставенъ единъ камионъ, по
вече отъ 1 месецъ, децата ще го до-
строщатъ. нема ли кой да се погрижи и 
го прибире!? , , 

Така ли требва да се пазетъ държав 
ните имоти ? 

Специална Комисия по прЪхраната гр. Варна 
до 15 априлъ, т. г. отъ която дата ще 
се приложи нормировката на яйцата за 
цела България, разрешава се яйцата на 
дребно да се продаватъ по 70 ст. едното. 

На 6 т. и. Варненското Спорстно д-во 
„р. Тича" имаше състезание на „Футболъ" 
съ типа на прибиваващите тукъ фран
цуски войски. Сравнително, ансомбла бе
ше добъръ , въпреки, че некои играчи 
не си пазеха местата. Резултатите сж 4 
на нищо... . . „Варненци сж победители" 
ф р а н ц у с к и я за нанесената имъ по
беда искатъ реваншъ, който ще стане 
може би идната седмица. Прихода отъ 
входа възлиза- на 1200 лв. 

Отраденъ е факта, че по инициативата 
на г. Герчевъ е основанъ съ големи у-
силня църковенъ мжжки хоръ въ църк
вата „Св. Никола". Желателно е този 
хоръ да продължава съ по-усилена гри
жа въ изпълнение и по-широкъ изборъ 
на хоровъ съставъ. 

Театралното искуство затворено въ клет
ка и распнато на кръсть отъ . . . . . На 
тая тема е депозирана дописка в ъ ре
дакцията ни, отъ Артастическия коми-
тетъ въ града ни, в ъ който участвуватъ 
видни варненски граждани и която ще 
напечатаме въ специаленъ брой. 
шааашигащишшвивгаивЕиавгавшшвагавввЕ 
81, ииишяпнипятз на СОФКН ПВННЙОТОВП, 

В пППДгОрИЦаЮ у л . Владиславъ (Ташъ-йолу) 
ще на»гЬрите всички ученически потреби, като: те. 
трздки, гуми, мастила, пергели въ кутии и пр. и пр-
й то прн най-ниски цъни. Охщо въ книжарницата 
ми : се налшра порцел. статуи, вази и др. украшения. 

Обявление. 
Въ свръзка съ обявлението направено 

въ този вестникъ на 24-й мартъ н. г. от
носно поданиците на Съглашенски стра* 
ни, живущи въ Варна, които сж дали и-5 
мената си на Окръжния Управитель, о*" 
фицерътъ делегиранъ отъ генералъ Кре-
тие.нъ, командующъ Съглашенските вой
ски въ България, ще интервюира тия по
даници въ английското коменданство (во
енния клубъ) както с л е д в а : 
Француз. подан. въ понедел. 7/1V 2 7 г ч. с. о. 
Американ. „ „ „ 3V2 „ „ „ 
Италиянс. „ „ вторникъ 8/1V 27г „ „ „ 
Руски „ „ „ " . ЗЧг , „ „ 
Сръбски „ „ „ „ „ 4 . , . .„ „ 
Ромънски „ „четвърт . ЮЛУ.отъ 2*/з 
до 4 часа следъ обедъ. 

Нарежданията за интервюирането на 
гръцки, поданици*ще се съобщатъ до
пълнително. 3—3. 

Папата н мирния договоръ. 
По случай пжтуванието си въ Римъ, 

Безансонскиятъ архиепископъ е отпра-
вилъ до духовенството и верните .въ сво
ята епархия едно писмо, въ което четемъ: 

Бързамъ да уверя светия-Отецъ за дъл
боката скръбь, която чувствуватъ френ
ските католици, д е т о не го виждатъ в ъ 
конгреса на мира, да заема местото ко
ето подобава на представителя на Бога 
върху земята. Когато Венедиктъ XV не 
отдавна протегаше маслиненото клонче 
на народите отъ Европа, вече изтощени 
отъ кръвь и пари, казаха го , че -е една 
голема грешка отъ техна страна, д е т о 
не отговориха на този миротворящъ 
жесть. Но днесъ. още е по голема г р е ш 
ката, д е т о се игнорира Върховниятъ 
Пастиреначалникъ, когато се разисква 
въ конференцията въ Парижъ мирътъ 
на света. З а щ о гласъть на Венедикта XV, 
единствениятъ, който 'да може да говори 
съ най-големъ авторитетъ, да не може 
да се чуе, сега, когато се к а с а е д а се 
гарантира бъдещето срещу новини стран
ни избивания? Дано светътъ за това да 
не страда жестоко единъ д е н ь ! 

Азъ се боя, че като не се сложи под--
писътъ на папата подъ договора за ми
ра, рано или късно този договоръ да не 
би да се разкъса като некой . парцалъ 
хартия, както и щомъ като Върховниятъ 
Пастиреначалникъ не е поставенъ на че-; 
ло на лигата на народите, да не би тя-
да си остане въ положението на Утопия; 
и да ни* подготви , нови разочаравания. 

годишнината на червената армии. ' 
На 23 февруарий се е чествувала въ 

цела Русия годишнината на червената 
армия. Всичките вестници, подчертаватъ 
важностьта на тъзи армия, която осигори 
безопасностьта на републиката на съве
тите, обградена отъ ц е л ъ светъ неприя
тели. Троцки произнесе една речь въ 
военното училище, той направи прегледъ 
на положението по всичките фронтове и 
заключи, като каза, че червената армия, 
победи Петлура и Краснова и завладЪ 
неколко стотици хиляди квадратни версти, 
Тъзи армия е станала крепостьта на яе-
зависимостьта на Русия на съветигЬ/ 
противъ империалистичнигЬ заплашвания 
на Съглашението. . . 


